
PROTOKÓŁ NR XLI/09

Z XLI SESJI 

RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH,

która odbyła si  9 czerwca 2009 rokuę

w sali konferencyjnej Urz du Miejskiego w Kowarach.ę

           Przewodnicz cy Rady Miejskiej, Tadeusz Cwynar o godzinie 17:04 otworzył XLI Sesj .ą ę  

W posiedzeniu uczestniczyło 14 Radnych (nieobecny usprawiedliwiony: p. Kołodziej - zał czniką  

nr 1), co wobec ustawowego składu Rady, wynosz cego 15 osób, stanowi quorum.ą

Nast pnie  Przewodnicz cy  odczytał  porz dek  obrad (zał cznik  nr  3),  który  –  poddany podę ą ą ą  

głosowanie - przyj ty został 13 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”, a przedstawiał si ,ę ą ę ę  

jak poni ej.ż

1. Otwarcie Sesji.

2. Przyj cie porz dku obrad.ę ą

3. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:

a)zmiany uchwały Nr XXXIII/166/08 Rady Miejskiej w Kowarach z dnia 12 listopada 2008 r. w 

sprawie przyj cia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Miasta Kowary na lata 2008-2015 zę  

pó n. zmianami;ź

b)zmian w bud ecie miasta na 2009 rok.ż

4. Zamkni cie Sesji.ę

Ad.  3  a)Zmiany  uchwały  Nr  XXXIII/166/08  Rady  Miejskiej  w  Kowarach  z  dnia  12 

listopada 2008 r. w sprawie przyj cia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Miasta Kowaryę  

na lata 2008-2015 z pó n. zmianami.ź

  Burmistrz Miasta, Mirosław Górecki omówił działania podj te w zwi zku z realizacj  projektuę ą ą  

„Moje boisko – Orlik 2012”, zaznaczaj c, i  w naszym Mie cie został on rozszerzony o bie nią ż ś ż ę 

czterotorow  o długo ci 100 m oraz trybuny wyposa one w około 200 miejsc.ą ś ż

Burmistrz wyja nił, e koszt przedsi wzi cia - zgodnie z kalkulacj  inwestorsk  - oszacowanoś ż ę ę ą ą  

na 1800000 zł, a najni sza oferta uzyskana w wyniku przetargu to 1330700 zł. Natomiast wż  

bud ecie zagwarantowano na ten cel 1 mln zł, kwot  t  uj to równie  w Wieloletnim Programież ę ę ę ż  

Inwestycyjnym, tote  –  chc c rozstrzygn ć przetarg –  nale y dokonać zmian w niniejszychż ą ą ż  

uchwałach.

Burmistrz poinformował, i  niektóre zadania, na przykład budow  basenu mo na zrealizowaćż ę ż  

w przyszłym roku, na lepszych warunkach, gdy  istnieje szansa na pojawienie si  programuż ę  

podobnego do Orlika: „Basen w ka dym powiecie”. ż

Burmistrz dodał, e w ciegnach budowa typowego Orlika, bez bie ni oraz trybun wyniosłaż Ś ż  

1270000 zł.

  P. Tyrawa oznajmił, i  głosował „przeciw” projektowi uchwały, argumentuj c, e przesuwaneż ą ż  
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s  rodki finansowe pomi dzy zadaniami zapisanymi w WPI, które trzeba realizować szybciej,ą ś ę  

wolniej lub w ogóle ograniczyć zakres ich finansowania w tym roku. Radny przypomniał, iż 

WPI uchwalono po dokonaniu oceny zło onych wniosków, w zał czniku uwzgl dniaj c zadania,ż ą ę ą  

które zostały ocenione, uszczegółowione pod wzgl dem bilansu finansowego oraz przypisaneę  

według  hierarchii  realizacji.  Natomiast  wnioski  te  wynikały  ze  spotka  ze  społeczno ciń ś ą 

lokaln , osobami, chc cymi lub maj cymi wpływ na to, jak b d  wykonane.ą ą ą ę ą

P. Tyrawa zaznaczył, e pierwotnie w punkcie 2 WPI na budow  basenu przeznaczono kwotż ę ę 

360 tys. zł, po poprawce obni ono j  do 266 tys. zł, a obecnie – do 66 tys. zł, tote  je li Radniż ą ż ś  

uchwal  to  –  nie  przyjmuj c  wniosku,  który  zło y  p.  Tyrawa  –  mo liwe  b dzie  jedynieą ą ż ż ę  

opracowanie  dokumentacji,  bez  przetargu,  dokumentacji  technicznej,  co  oznaczałoby 

przygotowanie materiałów na kolejny rok. 

Radny  –  nawi zuj c  do  zapisów  uj tych  w  uchwałach  –  skonstatował,  i  jest  mo liwo ćą ą ę ż ż ś  

sfinansowania wszystkich zada  bez wprowadzania zmian w WPI oraz zaci gania kredytu,ń ą  

gdy  nadwy ka w bud ecie wynosi około 3,5 mln zł.ż ż ż

Nast pnie p. Tyrawa zło ył wniosek o zmian  projektu uchwały w zał czniku Tabela 7 ę ż ę ą Bilans 

mo liwo ci finansowania zada  zgłoszonych do WPIż ś ń  punkt 2, a mianowicie o pozostawienie 

kwoty wynikaj cej z poprzedniego WPI, czyli 266 tys. zł.ą

 P.  Nawalaniec,  Skarbnik  Miasta,  wyja niła,  e  wykazane  kwoty  wskazuj  na  mo liwo ćś ż ą ż ś  

sfinansowania  zada  inwestycyjnych  z  nadwy ki  bud etowej,  niemniej  nie  wszystkień ż ż  

przedsi wzi cia  uj to w WPI – cz ć elementów mie ci si  bowiem w zakresie remontów ię ę ę ęś ś ę  

zawarta jest w bud ecie.ż

P. Nawalaniec zaznaczyła, i  zawsze mo na podj ć decyzj  o zaci gni ciu kredytów bankowych.ż ż ą ę ą ę

 Burmistrz powtórzył, e istnieje szansa na uzyskanie pomocy z zewn trz i nawet, gdy rodkiż ą ś  

na basen nie ulegn  zmianie, to i tak nie uda si  ich wykorzystać.ą ę

Nast pnie Burmistrz przypomniał o innych inwestycjach, które b d  realizowane, zapewniaj c,ę ę ą ą  

i  basen powstanie, lecz w tym roku nie uda si  wykonać niezb dnej dokumentacji.  ż ę ę

 P.  Tyrawa skwitował,  e  przedstawił  wniosek,  motywuj c  go  mo liwo ciami  finansowania,ż ą ż ś  

dlatego te  nie widzi przeszkód, by realizować wszystkie zadania - oprócz tej, i  Burmistrz nież ż  

jest w stanie wykonać tego, co sam zapisał w bud ecie.ż

Radny ponownie zaapelował o pozostawienie kwoty 266 tys. zł.

 P.  Klepacz  oznajmiła,  e  poprze  p.  Tyraw  w głosowaniu,  gdy  zmniejszenie  kwoty  orazż ę ż  

wydłu enie  terminu  budowy  basenu  sportowego  przy  Szkole  Podstawowej  Nr  1  jestż  

wykluczone, poniewa  uczniowie oraz społecze stwo licz  na jego powstanie. ż ń ą

  Burmistrz wymienił inwestycje zaplanowane w 2009 roku w SP Nr 1 na ł czn  kwot  około 2ą ą ę  

mln zł, powtarzaj c, by korzystać z nadarzaj cych si  okazji, a nie zaci gać kredytu.ą ą ę ą

  P. Machnica poparł wniosek p. Tyrawy.

  W toku dalszej dyskusji p. Bierowski zwrócił uwag  na koszty utrzymania basenu, czyli okołoę  

1 mln zł.

   Natomiast p. Machnica zasugerował konieczno ć rozwa enia konstrukcji WPI.  ś ż

 Burmistrz  oznajmił,  i  dyskusja  na  ten  temat  zostanie  podj ta  we  wrze niu,  przedż ę ś  
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przygotowaniem bud etu na 2010 rok.ż

  P. Tyrawa skwitował, e jego wniosek dotyczył pozostawienia kwoty 266 tys. zł, gdy  jestż ż  

mo liwo ć realizacji rzeczonego zadania bez zaci gania kredytu.ż ś ą

Ponadto Radny stwierdził, i  dziwi go brak wykonania nadwy ki, która jest generowana, tzn.ż ż  

powi kszana.ę

 Burmistrz  odparł,  e  nie  uda  si  wykorzystać  zapisanych  rodków,  apeluj c  ponownie  oż ę ś ą  

si ganie po pomoc z zewn trz. ę ą

 P.  Bierowski  oznajmił,  i  przesuni cie  rodków  na  basen  nie  daje  adnej  szansy  naż ę ś ż  

przyspieszenie jego wykonania, gdy  niezb dna jest wła nie pomoc w kwocie 5 mln zł.ż ę ś

 Z kolei  p.  Nowosielski  – przytaczaj c kwoty zapisane dla SP Nr 1,  w tym te na basen –ą  

poprosił o wskazanie innej placówki otrzymuj cej tak ogromne pieni dze z bud etu Miasta.ą ą ż

Radny stwierdził, e przeznaczenie 200 tys. zł na Orlik jest sensowne, poniewa  zostanie onż ż  

wybudowany w tym roku, a w przyszłym ruszy budowa basenu.

Przewodnicz cy poddał pod głosowanie wniosek p. Tyrawy o zmian  projektu uchwałyą ę  

w zał czniku Tabela 7  ą Bilans mo liwo ci  finansowania  zada  zgłoszonych do WPIż ś ń  punkt  2 

poprzez pozostawienie kwoty wynikaj cej z poprzedniego WPI, czyli 266 tys. zł. Wzi ło w nimą ę  

udział  12  Radnych  (nieobecni:  p.  Bierowski,  p.  Kołodziej,  p.  Mazurak)  –  3  było  „za”,  7 

„przeciw”, a 2 osoby wstrzymały si  od głosu. Wniosek został odrzucony.ę

  P.  Pohoska poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu projektu przez Komisj  Bud etu,ę ż  

Planowania i Finansów - 3 głosami „za”, przy 1 „przeciw” p. Tyrawy, który nie zgodził si  zeę  

zmniejszeniem kwoty na budow  basenu sportowego przy SP Nr 1 o 200 tys. zł.ę

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  14ą ę  

Radnych (nieobecny: p. Kołodziej). Uchwała nr XLI/219/09 przyj ta została 10 głosami „za”,ę  

przy 4 „wstrzymuj cych si ”.ą ę  

 

b)Zmian w bud ecie miasta na 2009 rok.  ż

  P. Nawalaniec omówiła zało enia projektu.ż

  P. Pohoska oznajmiła, i  został przyj ty 3 głosami „za”, przy 1 „przeciw”. ż ę

  P. Tyrawa zło ył wniosek o zmian  projektu uchwały w Rozdziale II pozycja ż ę Wydatki  w dziale 

700  –  zmniejszenie  o  150 tys.  zł  kwoty  na  zadanie  zwi zane  z  modernizacj  pomieszczeą ą ń 

socjalnych. 

Radny  skonstatował,  e  społeczno ć  kowarska  potrzebuje  tych  lokali,  ponadto  istniejeż ś  

mo liwo ć wykonania owego przedsi wzi cia z wydatków bie cych w kwocie 300 tys. zł.ż ś ę ę żą

 P.  Nawalaniec wyja niła,  i  z  dokonanego przez Burmistrza rozeznania wynika, e Zarz dś ż ż ą  

Eksploatacji  Zasobów Komunalnych  w 2009  roku nie  zdoła  wydać  tych  rodków.  Dopieroś  

bowiem rozpocz to prace projektowe, niemniej pieni dze zostan  umieszczone w bud ecie naę ą ą ż  

kolejny rok. 

  P. Mazurak stwierdził, i  te rodki s  co roku przesuwane, co wiadczy o braku umiej tno ciż ś ą ś ę ś  

realizacji zada  zapisanych w bud ecie. Radny oznajmił,  e Gmina ponosi znaczne koszty zń ż ż  

uwagi na płacenie odszkodowa  za nieposiadanie mieszka  socjalnych.ń ń
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P. Mazurak skwitował, i  jest za natychmiastow  budow  mieszka  socjalnych w Mie cie, gdyż ą ą ń ś ż 

jest wielu dłu ników, a ci galno ć bardzo mała.ż ś ą ś

 Burmistrz  odparł,  e  w tym roku nie  poniesiono adnych kosztów z powodu braku lokaliż ż  

socjalnych. Nast pnie Burmistrz omówił plany odno nie zmiany formy organizacyjnej ZEZKę ś  

oraz tworzenia lokali komunalnych i socjalnych.

Przewodnicz cy poddał pod głosowanie wniosek p. Tyrawy o zmian  projektu uchwałyą ę  

w Rozdziale II pozycja  Wydatki  w dziale 700 – zmniejszenie o 150 tys. zł kwoty na zadanie 

zwi zane z modernizacj  pomieszcze  socjalnych. Wzi ło w nim udział 14 Radnych (nieobecny:ą ą ń ę  

p. Kołodziej) – 6 było „przeciw”, 8 osób wstrzymało si  od głosu. Wniosek został odrzucony. ę

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  14ą ę  

Radnych (nieobecny: p. Kołodziej).  Uchwała nr XLI/220/09 przyj ta została 9 głosami „za”,ę  

przy 5 „wstrzymuj cych si ”.ą ę  

Ad. 4  Przewodnicz cy – zapewniwszy, i  obrady były prawomocne - o 18:24 zamkn łą ż ą  

XLI Sesj  Rady Miejskiej w Kowarach. ę

Protokół sporz dziła:                                                              Przewodnicz cyą ą

Sylwia W troba                                                             Rady Miejskiej w Kowarach    ą
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